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Megyei tanácskozás Szegeden 
Az ú j tanévet előkészítő kétnapos igazgatói értekezlet 

tegnap, hétfőn délelőtt kezdődött meg Szegeden, a megyei 
tanácsháza nagytermében. A tanácskozáson alsó- és közép-
fokú oktatási intézmények igazgatói, szakfelügyelők, párt-
alapszervezetek titkárai, a városi, járási pártbizottságok 
propaganda- és művelődésügyi osztályainak vezetői, a me-
gyei, városi tanács, a járási hivatal művelődésügyi osztá-
lyainak vezetői, tanulmányi és óvodai felügyelői vettek részt. 

Az igazgatói értekezleten 
Ökrös János, a Pedagógusok 
Szakszervezete Csongrád me-
gyei Bizottságának ti tkára 
köszöntötte a résztvevőket, 
köztük Hantos Mihályt, a 
megyei tanács elnökhelyette-
sét, dr. Tamasi Mihályt, a 
megyei, Szabó C. Lászlót, a 
városi pártbizottság osztály-
vezetőjét. A tanácskozás teg-
napi programjában három 
előadás szerepelt. Az elsőt 
dr. Csendes Lajos, az MSZMP 
KB Tudományos, Közokta-
tási és Kulturális Osztályá-
nak osztályvezető-helyettese 
tartotta Az állami oktatás 
helyzete és fejlesztésének fel-
adatai az MSZMP XI. kong-
resszusa után címmel. Meg-
határozta a közoktaíáspoliti-
ka helyét az általános tár-
sadalompolitika egészében, 
valamint azokat a fő okta-
táspolitikai feladatcsoporto-
kat, amelyeket a kongresz-
szus dokumentumai is tar-
talmaznak. A közoktatás táv-
tatainak kidolgozása az 
egyik, .áz időszerű, ú j tanévi 
tennivalók — a másik ilyen 
feladatcsoport. Ez utóbbiak-
ról szólva elmondta: bár át-
fogó, új , központi intézkedé-
sek az idei tanévben nem 
lesznek, most is sok munka 
vár a pedagógusokra, az is-
kolaügy irányítóira. A leg-
fontosabbak között az 1972-
es oktatáspolitikai határozat 
intézkedéseinek teljes végre-
hajtását, a nevelőmunka ja-
vítását, az intézmények és az 
oktatás színvonal-különbsé-
geinek csökkentését jelölte 
meg az előadó. Az eddigi ta-
pasztalatokról szólva meg-
említette: a tananyagcsök-
kentés végrehajtásának hibái 
miatt nem, vagy kevéssé 
csökkent a diákok terhelése; 
változatlanul túlterheltek a 
pedagógusok is; tovább nőtt 
az általános iskola nyolc osz-
tályát el nem végzők száma. 
A nevelés feladatai között a 
tudatos, egyértelmű és egy-
séges nevelői hatások fon-
tosságát, a módszerek to-
vábbfejlesztését hangsúlyoz-
ta dr. Csendes Lajos, végül 
a pedagógusok társadalmi fe-
lelősségének kérdéseiről szólt. 

Müller Józsefné, a megyei 
tanács vb művelődésügyi 
osztályának vezetője előadá-
sában az elmúlt év munká-
ját értékelte és az 1975—76-os 
tanév megyei feladatait is-
mertette. Hangsúlyozta, hogy 
a korábbi központi és megyei 
intézkedések után tavaly 
megszűnt az átmenetiség 
hangulata az oktatási intéz-
ményekben. Erősödött a he-
lyes közoktatás-politikai 
szemlélet és gazdagodott a 
tartalmi munka. Külön ele-
mezte a gyermekintézmények 
és a diákszociális ellátás 
helyzetet. Tavaly az óvodás 
korú gyerekek 80 százaléka 
járt óvodákba, az iskolai elő-
készítő foglalkozásokon részt-
vevőkkel együtt a tanköteles 
korüak 91,8 százaléka része-
sült óvodai nevelésben. Még 
mindig túlzsúfoltak azonban 
a városi és nagyközségi óvo-
dák. Tavaly száz óvónő dol-

gozott képesítés nélkül. Az 
általános iskolások 32 száza-
léka lehetett tavaly napkö-
zis, az egyes, főleg városi 
csoportokban azonban a 
megengedettnél jóval több 
volt a tanulók száma, ez 
gyengítette a tartalmi mun-
kát. Négyszáznegyven férő-
hely volt az általános iskolai 
diákotthonokban, a tervek 
szerint ötszázzal lesz több az 
idén. Az iskolák további kör-
zetesítését is tervezik, hiszen 
az elmúlt évben még min-
dig 1500 felsőtagozatos jár t 
osztatlan, összevont tanuló-
csoportokba. A középiskolai 
kollégiumi helyek száma öt-
százzal lesz több, mint ta-
valy, elsősorban a szakmun-
kástanulók kollégiumait kí-
vánják korszerűsíteni. 

Az ú j tanév feladatait so-
rolva Müller Józsefné el-
mondta: a nevelési értekez-
letek az idén a világnézeti, 
erkölcsi, politikai nevelés 
kérdéseivel foglalkoznak 
majd. Az ünnepségek, meg-

emlékezések ismét jó alkal-
mai lesznek a hazafiságra, 
internacionalizmusra neve-
lésnek. Különös gondot kell 
fordítani a pályaválasztás, 
valamint a felnőttoktatás 
kérdéseire is. Az előadó ez-
után részletesen ismertettea 
szakmunkásképzés megyei 
helyzetét. A személyi és tár-
gyi feltételek fokozatos ja-
vulása mellett az is tény, 
hogy a megye 13 szakmun-
kásképző intézete közül 
nyolcnak van megfelelő épü-
lete, hét intézmény rendel-
kezik saját diákotthonnal. 
Az ilyen természetű gondok 
megoldása mellett fontos fel-
adat lesz az idén a szeptem-
ber elsejétől induló egységes 
szakmunkásképzés segítése. 
Meg kell szervezni a szak-
mai szakfelügyeletet, felújí-
tani és fejleszteni a múhely-
lyel rendelkező intézetek 
gépparkját. 

A tanácskozáson végül Ök-
rös János tájékoztatta a 
résztvevőket a Pedagógusok 
Szakszervezete választási ta-
pasztalatairól. Az értekezlet 
munkája a mai szekcióülé-
seken folytatódik, illetve 
meghallgatják a résztvevők 
Szűcs Istvánnak, az Orszá-
gos Úttörőszövetség elnöké-
nek előadását aktuális i f jú-
ságpolitikai kérdésekről. 

Programozási rendszerek 
konferenciája Szegeden 

Az MTESZ Neumann Já-
nos Szémítógéptudományi 
Társaságának Software 
szakosztálya, valamint a 
Magyar Tudományos Aka-
démia matematikai és fizikai 
osztálya három év múltán 
ismét Szegeden rendezi a 
programozási rendszerek 
konferenciáját. A három 
napig tartó tanácskozásnak 
az újszegedi biológiai kuta-
tóintézet ad otthont. 

A tegnapi, hétfő délelőtti, 
megnyitó ünnepségen jelen 
volt dr. Varga Dezső, az 
MSZMP Szeged városi bi-
zottságának titkára, Prágai 
Tibor, a városi tanács elnök-
helyettese, Havass Miklós, a 
Neumann János Társaság 
Software szakosztályának el-
nöke, dr. Arató Mátyás, a 
matematikai tudományok 
doktora, a Magyar Tudomá-
nyos Akadémia matematika 
—fizika intézete számítástu-
dományi bizottságának elnö-
ke és Tóth Imre, az Országos 
Tervhivatal számítóközpont-
jának igazgatója. 

Megnyitó beszédében dr. 
Varga Dezső elmondta, hogy 
Szeged örömmel adott helyet 
a nagy érdeklődéssel kísért 
konferenciának. A tanácsko-
zás gazdaságpolitikai jelen-
tőségű, hiszen a negyedik 
ötéves terv — többek között 
— a számítástechnika és a 
központi programozás fe j -
lesztését tűzte céljául. A mo-
dern technika elterjedtebb 
alkalmazásához a számítás-
technikai hálózat kiépítése, 
az ipari háttér megteremté-
se, a nemzetközi együttmű-

ködés kiszélesítése és — a 
számítógépek üzemeltetésé-
hez nélkülözhetetlen — prog-
ramozási rendszer kidolgozá-
sa szükséges. A konferencia 
jó alkalmat biztosít arra, 
hogy az ország különböző 
részeiből érkezett szakem-
berek kicserélhessék tudá-
sukat, tapasztalataikat. 
Ugyanakkor a résztvevők 
felmérhetik, hogy Szegeden 
milyen magas színvonalú 
szellemi erő koncentrálódik 

a tudomány, a kutatás és az 
oktatás számos területén. 

A plenáris ülés megnyitó 
előadását dr. Dömölki Bá-
lint, a matematikai tudomá-
nyok kandidátusa, a Neu-
mann János Társaság elnök-
helyettese tartotta. Délután 
három szekcióban ismertet-
ték referátumaikat a szak-
emberek. Az előadások ma 
és holnap folytatódnak. A 
konferencia közel 400 reszt-
vevője 90 tudományos dolgo-
zatot ismer meg a tanács-
kozás három napja alatt. 

Vietnami diákok 
táborozása Szegeden 
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A KISZ Központi Bizott-
sága, a megyei KISZ-bizott-
ság és az Express Ifjúsági és 
Diákutazási Iroda rendezésé-
ben két hétig Szegeden tá-
boroztak a hazánkban tanuló 
vietnami diákok, akik tegnap 
este búcsúkoktélon vettek 
részt Újszegeden, a Vedres 
István Kollégiumban. 

A diákok búcsútalálkozó-
ján részt vett Nguyen Man 
Cam, a Vietnami Demokra-
tikus Köztársaság rendkívüli 
és meghatalmazott nagykö-
vete és Nguyen Phu Soai, a 
Dél-vietnami Köztársaság 
rendkívüli és meghatalma-
zott nagykövete. 

A vendégeket — Török Jó-
zsefet, az MSZMP Szeged vá-
rosi Bizottságának első tit-
kárát, Gyárfás Mihályt és 
dr. Tamasi Mihályt, a me-
gyei pártbizottság osztályve-

zetőit, Visy Csabánét, a KISZ 
KB tagját és Bódi Györgyöt, 
a megyei KISZ-bizottság tit-
kárát — Ta Van Dinh nagy-
követségi tanácsos, a tábor 
vezetője köszöntötte. 

A vietnami diplomatákat 
és a táborozáson részt vett 
diákokat Török József kö-
szöntötte válaszában. A VDK 
és a DVK nagykövetei az 
esti órákban visszautaztak 
Budapestre. 

* 

Török József, az MSZMP 
Szeged városi Bizottságának 
első ti tkára tegnap délután a 
pártbizottságon fogadta Ngu-
yen Manh Cam-ot, a VDK, 
és Nguyen Phu Soai-t, a DVK 
rendkívüli és meghatalma-
zott nagykövetét. 

a KISZ építőtáborai 
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Ezerrel több 
vagon 

A KISZ felhívására júliusban ócskavasgyűjtési akció kez-
dődött. A vashulladék az ország minden tájáról a Kohá-
szati Alapanyaggyártó Vállalat telepeire érkezik, ahol az 
értékes alapanyagot válogatják és tömbökbe préselik. Az 
akció sikerére jellemző, hogy a vállalat legnagyobb feldol-
gozótelepére júliusban 2 ezer 240, az átlagosnál ezerrel több 

vagon ócskavas érkezett. 

Letették már a szerszámot 
az utolsó váltás önkéntes 
munkásai is: augusztus 23-
án — erre az évre — bezár-
ták kapuikat a KISZ nyári 
építőtáborai. Milyen tapasz-
talatokat hozott az ú j nem-
zedék önkéntes népgazdaság-
segítő mozgalmának 18. esz-
tendeje? Erről nyilatkozott 
Göndör József, a KISZ KB 
építőtáborok bizottságának 
vezetője. 

— Mozgalmunk, amely 
1958 nyarán a Hanságban 
született, ma már „nagyko-
rú", tizennyolc, munkával 
telt esztendőre tekinthet 
vissza. Ez alatt az idő alatt 
több mint félmillióan áldoz-
ták fel pihenőidejük egy ré-
szét, kamatoztatták segítő-
készségüket, ott, ahol mun-
káskézre volt szüksége a 
mezőgazdaságnak, az ipar-
nak. Ügy számoljuk, hogy 
minden hetedik-nyolcadik 40 
éven aluli már dolgozott 
valamelyik központi tábo-
runkban. 

— Augusztus 23-án 23 
központi építőtáborunkban 
vonták le a zászlót, 12 tá-
borban már augusztus 9-én 
befejezték a munkát. Június 
15-e óta 25 786-an töltöttek 
el két-két hetet az építőtá-
borokban, ez a tervezett lét-
számnak csaknem 94 száza-
léka. Erre feltétlenül büsz-
kék vagyunk, hiszen — ará-
nyaiban — ifjúsági szövetsé-
günknek még üdülőtáborai-
ból is többen maradnak el, 
mint építőtáboraiból. S hogy 
nem száz százalék, arra a ma-

gyarázat: betegség, közbejött 
családi program, egyéb meg-
bízatás. Ami a munkát ille-
ti : a táborozók az idén is 
derekasan helytálltak, be-
csülettel végezték gyakran 
nem is könnyű teendőiket. 
Teljesítményüket csak dicsé-
rő szó illetheti, s jóllehet 
részletes adatok még nem 
állnak rendelkezésünkre, 
annyi már most bizonyos, 
hogy országos átlagban 140 
—150 százalékos eredmény-
nyel zártuk az 1975-ös esz-
tendőt. A táborozók az idén 
is napi 6 órát dolgoztak, így 
bőségesen maradt szabad 
idejük. 

Tapasztalataink szerint 
nagy sikerük volt a pihenő-
időt kitöltő öntevékeny mű-
soroknak, a heti f i lmbemu-
tatóknak, ifjúságpolitikai elő-
adásoknak, tábortüzeknek és 
sportrendezvényeknek, mű-
sort adó amatör és hivatásos 
együtteseknek. Tavaly még 
kísérlet volt, az idén már 
sikeres gyakorlat a szakosí-
tott programú tábor, ezek-
ben — 10 volt összesen — 
munka végeztével egyete-
misták, főiskolások tartottak 
előadásokat, vezettek vitákat 
a fiatalokat leginkább érdek-
lő tudományos, művészeti 
vagy társadalmi témákról. 

— A KISZ KB építőtábo-
rok bizottságának munkatár-
sainál már 1976-ot mutat a 
naptár, a táborzárás nekünk 
azt is jelenti, hogy ideje 
hozzálátnunk a következő 
évi munka megszervezésé-
hez. 


